

# Application Guide to 2020 AUFE International Programs

## (Chinese Language, Bachelor's and Master's Degrees)

### 1. Introduction to AUFE

Anhui University of Finance and Economics (AUFE), was established in May 1959 and is a multi-disciplinary university that focuses on economics, management and law and incorporates arts, literature and other disciplines. As a key-construction university in Anhui Province, it is among the first patch of universities that have been awarded the right to grant bachelor's degrees and among the third patch awarded the right to grant master's degrees.

AUFE is located in Bengbu, Anhui, with easy access to North-South transportation. It holds two campuses alongside Longhu Lake, covering a total area of 983450 square meters. Presently, it houses 1,477 teachers, of whom 1,113 are full-time, 21,016 undergraduates and 2,385 postgraduates. AUFE has gradually established itself as a high-level teaching and research university with distinctive characteristics, a first-tier university in Anhui with influences in China and abroad.

### 2. Language and academic programs

#### (1) Full-time Bachelor's degree programs:

International Business,  
Tourism Management,  
Internet Finance,  
Applied Statistics,  
Financial Management,  
Accounting  
Painting.

#### (2) Full-time Master's degree programs:

International Business  
Tourism Management

#### (3) Chinese language program

Number of Enrollment: 100

### 3. Length of program

- (1) Chinese language program: 1 year
- (2) Bachelor's degree programs: 4-5 years
- (3) Master's degree programs: 2-3 years

#### **4. Cultivation modules**

(1) **Chinese language students:** one year of Chinese language learning

(2) **Undergraduates:**

AUFE adopts the "1 + 3" cultivation program. In the first year, students learn Chinese language and take the HSK level 4 test. If they pass the test, they switch to degree-oriented courses learning in the next three years. If they fail, they need to continue to learn Chinese for one more year.

(3) **Graduate students:**

(1) For students who have graduated from AUFE or those who have passed HSK level 5, AUFE adopts the two-year program. Applicants can have direct access to professional courses.

(2) For students who fail to pass HSK level 5, AUFE adopts the "1+2" cultivation program. Applicants need to learn Chinese in the first year and take professional courses in the second and third year.

#### **5. Program commencement**

September 2020

#### **6. Application deadline**

June 30, 2020

#### **7. Instructional language**

Mainly Chinese, supplemented by English

#### **8. Tuition fees**

(1) **Chinese language program:**

RMB 2,000 per semester or RMB 4,000 per year;

(2) **Bachelor's degree programs:**

RMB 4, 000 for the first year (Chinese language learning) and RMB 8, 000 per year thereafter.

(3) **Master's degree programs:**

AUFE graduates and those who have passed the HSK level 5 test are exempted from tuition fees; students who fail to pass the HSK level 5 test pay a tuition fee of RMB 4,000 in the first year for Chinese language courses and are exempted from tuition fees thereafter.

#### **9. Accommodation**

(1) The monthly accommodation fees are RMB 400 per person for a double room or RMB 800 per person for a single room. Water and electricity bills are included.

- (2) One academic year is 10-month long; one academic semester is 5-month long.
- (3) Students who pass HSK level 5 test enjoy preferential policies on accommodation fees.

## **10. Scholarships and grants**

Students have the following scholarships and grants:

### **(1) Academic scholarship**

The scholarship for bachelor's and master's programs is set at three levels.

Grand Prize

Undergraduates: tuition fee of the year plus accommodation fee per year

Postgraduates: RMB 8,000 per year

First prize

Undergraduates: tuition fees of the year

Postgraduates: RMB 6,000 year

Second award

Undergraduates: 50% of the tuition fees of the year

Postgraduates: RMB 4,000 per year

### **(2) HSK scholarship**

The HSK award is for students who have passed the HSK level test and sets at three levels.

First prize: RMB 800 (passing HSK level 6)

Second prize: RMB 600 (passing HSK level 5)

Third prize: RMB 450 (passing HSK level 4)

### **(3) Scholarship for excellent Chinese language learners**

The scholarship for excellent Chinese language learners is for students at the Chinese language learning stage, with two levels.

First prize: RMB 1,000

Second prize: RMB 800

### **(4) Financial aid**

The grant is used as a living subsidy for undergraduates to study in professional courses.

Annual financial aid: RMB 2,000

## **11. Insurance**

Students must purchase medical accident insurance at their own expense, with a minimum of RMB 800 per year or RMB 400 for half a year.

## **12. Requirements for Application**

**Chinese language program:**

- (1) Non-Chinese citizen; good conduct, no criminal record;
- (2) Applicants under the age of 18 shall be accompanied by their parents or the guardians who are expatriates in China or Chinese nationals, entrusted by their parents, and shall issue relevant entrusted guardianship documents.

#### Bachelor's degree program:

- (1) Non-Chinese citizen; good conduct, no criminal record;
- (2) Applicants should be under the age of 30 and above 18 and shall be accompanied by their parents or guardians who are expatriates in China or Chinese nationals entrusted by their parents and shall issue entrusted guardianship documents.
- (3) High school graduation.

#### Master's degree program:

- (1) Non-Chinese citizen; good conduct, no criminal record;
- (2) Applicants should be under the age of 40 and above 18 and shall be accompanied by their parents or guardians who are expatriates in China or Chinese nationals entrusted by their parents, and relevant documents of guardianship entrustment shall be issued.
- (3) Applicants are required to obtain a bachelor's degree before admission (September 2020).

**Note:** all students must go to Anhui Entry Exit Inspection and Quarantine Bureau (in Hefei City) for the physical examination at their own expense within one week upon their arrival and registering with AUFEE. Those who fail to pass the physical examination will not be admitted, and shall not be able to apply for a residence permit and return to their own country at their own expense.

### 13. Application materials and submission methods

#### Chinese language program:

- (1) Application form for foreign students of Anhui University of Finance and economics;
- (2) Passport scanning copy (PDF format);
- (3) White background electronic photo (jpg format);
- (4) Notarized certificate of Highest education (degree);
- (5) Non-current graduates are required to submit their resumes;
- (6) If you have HSK scores, please provide.

#### Bachelor's degree program:

- (1) Application form for foreign students of Anhui University of Finance and economics;
- (2) Passport scanning copy (PDF format);
- (3) White background electronic photo (jpg format);
- (4) Certificate of high school education;
- (5) High school transcript;
- (6) Non-fresh graduates are required to submit their resumes;
- (7) If you have HSK scores, please provide.

#### Master's program:

- (1) Application form for foreign students of Anhui University of Finance and economics;

- (2) Passport scanning copy (PDF format);
- (3) White background electronic photo (jpg format);
- (4) Scanning copy of bachelor's degree certificate (PDF format), undergraduate students need to provide in study certificate;
- (5) Undergraduate transcript;
- (6) Non-fresh graduates are required to submit their resumes;
- (7) If you have HSK scores, please provide the certificate

Please scan and send the above materials to [international@aufe.edu.cn](mailto:international@aufe.edu.cn).

Note: All materials must be translated in Chinese or English; we do not accept the materials in other languages.

#### 14. Contact information

School of International Education, Anhui University of Finance and Economics  
Wechat: 147044968  
Tel.: (86) 552 3179013; (86) 552 3179536  
Email: [international@aufe.edu.cn](mailto:international@aufe.edu.cn), CC: [120180012@aufe.edu.cn](mailto:120180012@aufe.edu.cn)  
Contact: Zhang Ziqian, Rong Jieru, and Zhou Yue

#### Notes:

1. Enrollment method: either by a third party (intermediary or individual) to recommend or by students themselves.
2. The above terms are available to international students enrolled in the autumn of 2020. The charging standards in 2021 shall be line to the actual announcement.
3. Chinese Language Basic requirement for Bachelor's degrees: HSK level 4.  
Chinese Language Basic requirements for Master's degree HSK level 5.

**(If the content in Chinese and English is inconsistent, Chinese shall prevail)**

School of International Education  
AUFE  
May 5th 2020

# 安徽财经大学 2020 年留学生（语言生、本科、硕士）

## 招 生 简 章

### 一、学校简介

安徽财经大学始建于 1959 年 5 月，是一所以经济学、管理学、法学为主，兼设艺术学、文学等学科的多科性大学，属于中国首批具有学士学位授予权、第三批具有硕士学位授予权的高校，是安徽省重点建设的大学。学校位于安徽省蚌埠市，交通便利，南北通达。现有龙湖西校区、龙湖东校区两个校区，占地总面积 983450 平方米；现有教职工 1477 人、专任教师 1113 人、本科生 21016 人、硕士研究生 2385 人。学校逐步建成在财经类院校中特色鲜明、省内一流、国内外有一定影响的高水平教学研究型大学。

### 二、招生类型

汉语语言生、全日制本科生、全日制硕士研究生

### 三、招生专业及人数

招生专业：

（1）本科：国际商务、旅游管理、互联网金融、应用统计学、财务管理、会计学、绘画

（2）硕士：国际商务、旅游管理

（3）汉语语言培训项目

合计招生人数：100 人

### 四、学制

汉语语言生：1 年

本科生：4-5年

硕士研究生：2-3年

## 五、培养模式

**汉语语言生：**1年汉语语言学习

**本科生：**

采用建制班“1+3”培养模式：即第1年汉语学习，通过HSK四级考试后进入专业课学习，第2、3、4年专业课学习。未通过HSK四级需继续学习汉语1年。

**研究生：**

(1) 对于本科毕业于安徽财经大学的留学生或汉语通过HSK五级的留学生，采用2年制培养模式：直接进入专业课学习；

(2) 对于汉语未通过HSK五级的留学生，采用“1+2”培养模式：第1年学习汉语，第2、3年专业课学习。

## 六、开学日期

2020年9月

## 七、申请截止日期

2020年6月30日

## 八、教学语言

汉语为主，辅以英语

## 八、学费标准

**汉语语言生：**

每学期学费2000元（4000元/年）

### 本科生:

第 1 年汉语学习学费 4000 元, 从第 2 年开始学费每年 8000 元。

### 研究生:

本科毕业于安徽财经大学的留学生以及汉语通过 HSK 五级考试的留学生免收学费。

汉语未通过 HSK 五级考试的留学生, 第 1 年学习汉语, 学费 4000 元, 第 2、3 年专业课学习, 免收学费。

## 九、住宿费标准与收取方式

1. 双人间每人每月 400 元 (含水电费), 单人间每人每月 800 元 (含水电费);
2. 每年按 10 个月收取, 每次收取 5 个月的费用;
3. 对于通过 HSK 五级考试的学生, 住宿费将给予优惠。

## 十、奖学金和助学金

学校设立以下奖学金和助学金:

### (1) 学历生奖学金

学历生奖学金面向专业课阶段学习的本科生和研究生, 设有三个等级。

#### 特等奖

本科生: 奖学金额 = 当年学费 + 当年住宿费

研究生: 8000 元/年

#### 一等奖

本科生: 当年学费



研究生：6000 元/年

## 二等奖

本科生：当年学费的 50%

研究生：4000 元/年

## (2) HSK 优胜奖学金

HSK 优胜奖学金面向通过 HSK 水平考试的学生，设有三个等级。

一等奖：800 元（通过 HSK 六级）

二等奖：600 元（通过 HSK 五级）

三等奖：450 元（通过 HSK 四级）

## (3) 优秀汉语语言生奖学金

优秀汉语语言生奖学金面向汉语语言学习阶段的学生，设有二个等级。

一等奖：1000 元

二等奖：700 元

## (4) 助学金

助学金用于本科生在专业课阶段学习的生活补助。

助学金：2000 元/人·年。

## 十一、保险

学生必须自费购买医疗意外保险，最低 800 元/年、400 元/半年。

## 十二、申请条件

### 汉语语言生：

(1) 非中国籍公民；品行端正，无犯罪记录；

(2) 未满 18 周岁申请者，须有父母陪同或由父母委托在华外籍或中国籍人士作为未成年人监护人，并出具相关委托监护文件。

#### 本科生：

(1) 非中国籍公民；品行端正，无犯罪记录；

(2) 年龄不超过 30 周岁，未满 18 周岁申请者，须有父母陪同或由父母委托在华外籍或中国籍人士作为未成年人监护人，并出具相关委托监护文件；

(3) 高中毕业。

#### 研究生：

(1) 非中国籍公民；品行端正，无犯罪记录；

(2) 年龄不超过 40 周岁，未满 18 周岁申请者，须有父母陪同或由父母委托在华外籍或中国籍人士作为未成年人监护人，并出具相关委托监护文件；

(3) 申请者需在入学前（2020 年 9 月）获得本科学士学位。

**※特别注意：**所有学生到校报到后一周内，必须到安徽省出入境检验检疫局（在合肥市）体检，费用自理。体检不合格者将不予录取，且无法办理居住许可并退回自己国家，回国费用自理。

### 十三、申请材料与提交方式

#### 汉语语言生：

(1) 《安徽财经大学外国留学生申请表》；

(2) 护照扫描件（pdf.格式）；

(3) 白底电子相片（JPG 格式）；

- (4) 最后学历（学位）证明；
- (5) 非应届毕业生须提交个人简历；
- (6) 如果有 HSK 成绩，请提供。

### **本科生：**

- (1) 《安徽财经大学外国留学生申请表》；
- (2) 护照扫描件（pdf.格式）；
- (3) 白底电子相片（JPG 格式）；
- (4) 高中学历证明；
- (5) 高中成绩单；
- (6) 非应届毕业生须提交个人简历；
- (7) 如果有 HSK 成绩，请提供。

### **硕士生：**

- (1) 《安徽财经大学外国留学生申请表》；
- (2) 护照扫描件（pdf.格式）；
- (3) 白底电子相片（JPG 格式）；
- (4) 学士学位证扫描件（pdf.格式），在校本科生需提供在校证明；
- (5) 本科成绩单；
- (6) 非应届毕业生须提交个人简历；
- (7) 如果有 HSK 成绩，请提供。

请将以上材料扫描并发送至 [international@aufe.edu.cn](mailto:international@aufe.edu.cn)

**注意：**所有材料若非中文或英文，须提供中文或者英文翻译件。

#### 十四、联系方式

安徽财经大学国际教育学院

微 信：147044968

电 话：+86 552 3179013； +86-552-3179536

邮 箱：international@aufe.edu.cn

联系人：张老师 荣老师 周老师

#### 备注：

1. 招生方式：主要委托第三方（中介机构或个人）推荐，或学生自主申请。

2. 以上收费标准仅限于 2020 年秋季入学的留学生，2021 年收费标准以实际公布为准。

3. 本科毕业要求：达到的汉语水平 HSK 四级水平。

硕士毕业要求：达到的汉语水平 HSK 五级水平。

（如果中英文内容不一致，以中文为准）

安徽财经大学国际教育学院

2020 年 5 月 5 日